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Geachte raads(commissie)leden,
 
Morgen is het een jaar geleden dat in Nederland de eerste corona besmetting werd vastgesteld. 
Weet u het nog? Het briefje met informatie over een meneer uit Loon op Zand, in het Tweesteden 
ziekenhuis in Tilburg. Tijdens een televisie interview werd het onder de aandacht gebracht van de 
toenmalige minister van volksgezondheid. Ruim een week daarna constateerden we in de 
Veiligheidsregio Zuid Holland Zuid, in het Beatrix Ziekenhuis te Gorinchem, de eerste besmetting. 
Ook Zwijndrecht volgde snel. Sindsdien staat de wereld op zijn kop. Staan Zwijndrecht en 
Heerjansdam op hun kop. Sindsdien is ons leven anders. Niet normaal!

Mensen werden ernstig ziek of verloren een dierbare door een virus waar we nauwelijks van gehoord 
hadden. Kwetsbare mensen werden bang. Ondernemers hopeloos. Jeugd en jong volwassenen 
terneergeslagen. Hard werkende ouders met kleine en grote kinderen, onderwijzers, sporters en alle 
andere mensen die ik hier niet met name noem .... we voelden allemaal de enorme impact van 
corona. En die voelen we nog steeds. 

Te midden van alle tragiek was er in deze crisis tot nu toe ook goed nieuws, namelijk de veerkracht 
van onze samenleving. Zwijndrecht voorop. Ik noem de solidariteit tussen generaties. Onderlinge 
hulp. Attenties. Een applaus voor de zorg. Digitaal werken. Verjaarswensen via het scherm. Sociaal 
werd normaal.

Ander goed nieuws? De ongekende snelheid waarmee wereldwijd vaccins ontwikkeld werden. Een 
wetenschappelijk en technologisch hoogstandje. Het goeie nieuws betrof ook de steunpakketten 
voor ondernemers, de noodhulp voor het onderwijs, de mogelijkheid om belastingen en andere 
verplichtingen later te betalen. Landelijk, regionaal en lokaal hebben we er alles aan gedaan om 
dingen mogelijk te maken. Dat was lastig maar het lukte, binnen steeds veranderende 
omstandigheden. Het moest. Volhouden! Dat hebben we zo vaak tegen elkaar gezegd.

Cijfers
Terug naar de situatie van vandaag. In Zwijndrecht zijn er vorige week 100 en deze week 132 nieuwe 
besmettingen geregistreerd. Na een geleidelijke daling sinds eind vorige jaar, neemt het aantal 
besmettingen nu weer toe. Niet onverwacht vanwege de nieuwe mutaties op het virus. Die hebben 
op dit moment een hogere verspreidingsfactor dan het oorspronkelijke virus zelf. 

Het totale aantal vastgestelde besmettingen (sinds 27 februari 2020) is in Zwijndrecht 3372. Voor het 
werkelijke aantal besmettingen hanteren we een marge van 10-15% van het aantal inwoners, dus 
4.500-6.750. Dat zijn er aanzienlijk meer.

Het aantal ziekenhuisopnames schommelt sinds begin van dit jaar rond de 10 personen per week. 
Wat betreft het aantal vaccinaties kan ik u op dit moment alleen het totale aantal voor de regio Zuid 
Holland Zuid noemen. Dat is 15.565, exclusief de vaccinaties die zijn toegediend buiten de huidige 
GGD priklocaties (Dordrecht en zeer recent ook Gorinchem). Zoals we allemaal weten is het aantal 
vaccinaties geheel afhankelijk van de beschikbare vaccins. De prik capaciteit is op orde. De levering 
van vaccins niet. Daar leest en hoort u over in de landelijke media. Jammer genoeg kunnen we daar 
lokaal niets aan doen. Het ministerie van VWS bepaalt de vaccinatie strategie, d.w.z. het beleidskader 
(doelgroepen) alsmede de beschikbaarheid, distributie en financiering van vaccins.

 



Voorzichtige afbouw maatregelen
Op 23 februari 2021 heeft het kabinet een voorzichtige versoepeling van de 
maatregelen aangekondigd. Vanaf 3 maart mogen middelbare scholen hun deuren weer voor een 
deel openen, mogen contactberoepen aan het werk, winkeliers hun klanten op afspraak ontvangen 
en jongeren onder de 27 jaar weer buiten sporten. De avondklok wordt verlengd tot 15 maart.

Met de voorzichtige afbouw van sommige maatregelen geeft het kabinet mijns inziens een heel klein 
beetje gehoor aan de steeds luider klinkende stem van Nederland. Die stem zegt dat corona als 
gezondheidscrisis inmiddels gevaarlijke familie heeft gekregen: een economische, sociale en mentale 
crisis. 

Mag ik het zo zeggen: al plan je de gezondheidszorg nog eens drie keer rond, de winkels, kroegen, 
kinderen, die raken aan de grond. Ja, we vechten nog steeds tegen corona. En dat blijven we doen. 
Maar de maatschappelijke prijs die we betalen is te hoog. Zelfs op het moment dat het aantal 
besmettingen weer oploopt, schaar ik mij achter mijn collega’s die zeggen dat we zorgvuldig moeten 
bedenken wat er wel kan. Wat mij betreft met behoud van de inmiddels zo geoefende basisregels 
zoals afstand houden, hygiëne betrachten, zoveel mogelijk thuis werken enz.

Regels zijn regels
Aan deze cris de coeur voeg ik wel het volgende toe: regels zijn regels. En die leven we na. We blijven 
in de regio en in Zwijndrecht dus voorbereid om teveel drukte in te perken, om ongeoorloofde 
gelegenheden te sluiten, om de avondklok te handhaven. Medewerkers van de gemeente, 
jongerenwerkers, straatcoaches, BOA’s, SUS wachten, politie en andere partners op straat houden 
Zwijndrecht nauwlettend in de gaten. Doet u mee? Ik heb u eerder gezegd, samen zien/horen we 
meer. Uw signalen helpen ons.

Heel concreet zijn het landelijk de horeca ondernemers die zich roeren. Bijvoorbeeld: waarom mogen 
met het mooie weer de terrassen niet open? Ik begrijp de vraag. Sterker nog, ik doe mijn best om 
hier beweging in te krijgen. Maar de maatregelen (horeca dicht) gelden onverkort. Eventuele actie zal 
dus, hoe vervelend ook, leiden tot reactie (handhaving).

Bijna verkiezingen
De verkiezingen voor de tweede kamer staan voor de deur. Op woensdag 17 maart is het zover. Ik 
heb u enkele weken geleden separaat geïnformeerd over de extra initiatieven vanwege corona. In 
Zwijndrecht hebben zich een heleboel vrijwilligers aangemeld om de stembureaus te 
bemensen. Dank aan de raads(commissie)leden die zich hebben aangemeld als vrijwilliger.

Er wordt hard gewerkt om het briefstemmen voor mensen ouder dan 70 jaar te faciliteren. 
Stembureaus worden corona-proof ingericht en het zijn er trouwens meer dan normaal. Voeg daarbij 
de mogelijkheid om ook op 15 en 16 maart al te stemmen. Daarmee gaat het lukken om de 
verkiezingen veilig te laten plaatsvinden. 
 
Tot slot
In mijn vorige brief had ik het over perspectief. Alle inwoners van Zwijndrecht snakken ernaar. U ook. 
Ik ook. Met vaccins zetten we langzaam eerste stapjes. Zo bewegen we voorzichtig naar de lente. Het 
mooie weer geeft ons een duwtje in de rug. Het houdt ons allemaal alert op de geldende 
maatregelen. Het maakt ons ook kritisch. En creatief op wat er kan. Laten we de ene crisis niet met 
de andere gaan oplossen. Weerbaarheid en wijsheid, dat is mijn devies.
 

Hartelijke groet,
 



Hein van der Loo
Burgemeester


